







LAKIMIES 7–8/2016

SISÄLLYS

Artikkeleita

- Määttä, Tapio – Soinen, Niko:* Ympäristöoikeudellisen ratkaisun teorian rakenneosat ja ominaispiirteet 1028 
- Lähteenmäki, Liisa – Koistinen, Hanna – Alvesalo-Kuusi, Anne – Tapani, Jussi – Janhonen, Minna:* Yhteisösakot ja niiden mittaaminen työturvallisuusrikoksissa 1054 
- Kallio, Heikki:* Stripteasetanssija seksikaupan kohteena – eroottisen esityksen seuraaminen ja rikosvastuu 1080 
- Leppävirta, Liisa:* Onko oikeusvaltioperiaatteelle perustuvalla Euroopan unionilla toimivalta suojata oikeusvaltioperiaatetta? 1100 
- Helle, Karoliina:* Julkiomistajan maalle rakennettu rakennus kiinteistöpanntauksen ongelmana – oikeusteknisistä ongelmista panttaussuostumukseen 1122 
- Janz, Outi:* Menikö lapsi pesuveden mukana? Alle 18-vuotiaiden vastaajien asemasta jatkokäsittelylupajärjestelmässä 1147 

Katsauksia ja pienempiä kirjoituksia

- Orasmaa, Antto:* Asioiden jakaminen Suomen yleisissä tuomioistuimissa ja hallintotuomioistuimissa 1170
- Hakalehto, Suvianna:* Lapsen oikeuksien sopimuksen lapsikäisyyksestä 1187
- Sankari, Suvi:* EU-oikeudellisesta tulkinnasta kontekst(e)issaan sekä tulkintojen tulkitsemisestä 1199
- Korkka, Heli:* Onko hyvä oikeustieteellinen tutkimus aina teoreettista? Konkretian merkitys lainopin tuottamisessa sekä oikeudellisen osallistumisen ja vaikuttamisen mahdollistamisessa 1204
- Koulu, Riikka:* Riidanratkaisu ja teknologia – konfliktinhallinnan oikeutusta etsimässä 1208

Oikeuskäytäntöä

- Välitystuomio hakee paikkaansa – KKO 2016:51 (*Risto Koulu*) 1213

Kirjallisuutta

- Boëlius, Jaana: Interregulation of Oligopolistic Markets. Finnish Merger Control in View of EU Merger Regulation and EU Case Practice (*Matti Rudanko*) 1220
- Kelsen Revisited. New Essays on the Pure Theory of Law. Edited by Luis Duarte d'Almeida – John Gardner – Leslie Green (*Raimo Siltala*) 1228

Toimitukselle saapunutta kirjallisuutta 1233

Personalia

Professori Matti Myrsky in memoriam (*Heikki Halila*) 1234

Ajankohtaista

- Oikaisu 1236
- Lakimies-aikakauskirjan vuoden 2016 referee-asiantuntijat 1236
- Oikeuskulttuurin päivänä 11.11.2016 jaetut palkinnot ja apurahat 1237

Tämän numeron kirjoittajat 1241

Lakimies 2016: Sisältö I–XII

Inhalt

Määttä, Tapio – Soininen, Niko: Die Bausteine und Eigenheiten der Theorie von umweltrechtlichen Beschlüssen; *Lähteenmäki, Liisa – Koistinen, Hanna – Alve-salo-Kuusi, Anne – Tapani, Jussi – Janhonen, Minna*: Geldbußen gegen Unternehmen bei Betriebssicherheitsverbrechen; *Kallio, Heikki*: Stripteasetänzerin als Objekt des Sexhandels – das Betrachten einer erotischen Aufführung und die Strafverantwortung; *Liisa Leppävirta*: Hat die auf dem Rechtsstaatsprinzip basierende Europäische Union die Kompetenz, das Rechtsstaatsprinzip zu schützen?; *Helle, Karoliina*: Auf dem Land eines öffentlichen Eigentümers errichtete Gebäude als Problem der Grundpfandrechte – von technischen Problemen zur Verpfändungsvereinbarung; *Janz, Outi*: Wurde das Kind mit dem Bade ausgeschüttet: über die Stellung Minderjähriger als Berufungskläger; *Orasmaa, Antto*: Geschäftsverteilung in den finnischen ordentlichen Gerichten und Verwaltungsgerichten; *Hakalehto, Suvia*: Über die Auffassung vom Kind in der UN-Kinderrechtskonvention; *Sankari, Suvi*: Über die EU-rechtliche Auslegung in ihrem/n Kontext(en) und das Auslegen der Auslegungen; *Korkka, Heli*: Ist gute rechtswissenschaftliche Forschung immer theoretisch? Die Bedeutung von Konkretie für die Verarbeitung der Rechtsdogmatik und für die Ermöglichung

der rechtlichen Beteiligung und Beeinflussung; *Koulu, Riikka*: Streitbeilegung und Technologie – auf der Suche nach der Legitimierung des Konfliktmanagements; *Rechtsprechung; Literatur; Personalia; Aktuelle Nachrichten*

Contents

Määttä, Tapio – Soininen, Niko: Legal reasoning in environmental law; *Lähteenmäki, Liisa – Koistinen, Hanna – Alvesalo-Kuusi, Anne – Tapani, Jussi – Janhonen, Minna*: Imposing corporate fines for occupational safety crimes; *Kallio, Heikki*: Strippers as targets of sex trafficking – criminal liability of spectators of erotic performances; *Liisa Leppävirta*: Does the European Union, based on the rule of law, have competence to protect the rule of law?; *Helle, Karoliina*: Building on someone else's land as a problem for the mortgage holder – from technical problems to pledge agreement; *Janz, Outi*: Was the baby thrown out with the bath water? Leave-to-proceed and the status of underage defendants in criminal cases; *Orasmaa, Antto*: Allocation of cases in Finnish general courts and administrative courts; *Hakalehto, Suvianna*: The concept of child in the Convention on the Rights of the Child; *Sankari, Suvi*: On legal reasoning in context(s) and on interpreting interpretations in EU law; *Korkka, Heli*: Must good legal research always be theoretical? The importance of practicality in jurisprudence and in the promotion of participation and influence in legal matters; *Koulu, Riikka*: Dispute resolution and technology – the search for a justification of conflict management; *Legal Cases; Literature; Personalia; Current Issues*